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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri MINISTEREN

Den 3. maj 2005

J. nr. 070

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 21. april 2005 (spørgsmål nr. 69 alm. del) 
anmodet om min besvarelse af følgende spørgsmål:

Spørgsmål 69:
”Vil ministeren i forlængelse af ministerens besvarelse af samrådsspørgsmål O, om den økonomiske 
situation i Danmarks Fødevareforskning med virkning fra juni 2005 sikre, at aktivitetsniveauet og an-
tallet af medarbejdere i Danmarks Fødevareforskning er det samme som inden skandalen om økono-
mien rullede?”

Svar:
Som jeg oplyste i forbindelse med samrådet agter jeg så snart jeg har modtaget et beslutningsgrundlag 
fra task forcen at forelægge et aktstykke for Finansudvalget om Danmarks Fødevareforsknings øko-
nomiske rammer. Jeg forventer, at det kan ske i starten af juni måned. 

Danmarks Fødevareforskning er ligesom andre offentlige institutioner forpligtet til at holde sig inden-
for de bevillingsmæssige rammer. Ligesom statens effektiviseringskrav også gælder for Danmarks Fø-
devareforskning. Så udover at finde en løsning på de aktuelle økonomiske problemer er det også ambi-
tionen at få mere forskning for pengene.

Vi skal i Danmark fortsat have et solidt og videnbaseret grundlag for fortsat høj fødevaresikkerhed og 
dyresundhed, men jeg vil ikke garantere, at aktivitetsniveauet og antallet af medarbejdere vil være det 
samme fremover. Det har jo ligget højere end, hvad der kunne rummes inden for de afsatte bevillinger.

Det afgørende for mig er, at Danmarks Fødevareforskning kan opfylde sine strategiske mål og faglige 
forpligtelser på et forsvarligt niveau. 

Med venlig hilsen

Lars Barfoed

/Jakob Møgelvang
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